

# إعلان الدعوة لاجتماعي الجمعية العامة غير العادية والجمعية العامة العادية السنوية

يسر مجلس إدارة بنك مسقط "شرعع" بدعوة المساهمين الكرام لحضور إجتماعي الجمعية العامة غير العادية والجمعية العامة السنوية للبنك والمقرر عقدهما في تمام الساعة الخامسة من مساء يوم الثلاثاء الموافق 19 مايو 2020م وذلك عبر المنصة الإلكترونية لإنعقاد الجمعيات العامة والتي يمكنكم الدخول إليها عبر موقع شركة مسقط للمقاصة والإيداع (www.mcd.gov.om)، وإذا لم يكتمل النصاب القانوني لإنعقاد إجتماع هذه الجمعية ، سيتم عقد الاجتماع الثاني في تمام الساعة الخامسة من مساء يوم الخميس الموافق 21 مايو 2020م عبر المنصة الإلكترونية المذكورة أعلاه، وذلك لمناقشة جدول الأعمال التالي:

### أولاً: الجمعية العامة غير العادية:

- (1) أ. الموافقة على تجديد برنامج صكوك ميثاق والتي وافقت عليها الجمعية العامة غير العادية المنعقدة في إجتماعها بتاريخ 18 مارس 2015م، والبالغ (500) مليون ريال عُماني أو ما يعادلها بالدولار الأمريكي. إن برنامج صكوك ميثاق يتضمن إصدار صكوك قابلة للتداول في سوق مسقط للأوراق المالية و أسواق المال العالمية عن طريق الإكتتاب العام أو الإكتتاب الخاص. الصكوك المُصندرة وفقاً لبرنامج صكوك ميثاق ستكون بمبالغ متفاوتة وآجال إستحقاق متباينة و أرباح متغيرة كما ستصدر في تواريخ مختلفة ، ويخضع كل إصدار لشروط إكتتاب خاصة به. إن إجمالي قيمة الصكوك التي سيتم إصدار ها كجزء من برنامج صكوك ميثاق لن يتجاوز في أي وقت من الأوقات مبلغ (500) مليون ريال عُماني أو ما يعادلها بالدولار الأمريكي .
- ب. تفويض مجلس إدارة البنك أو من يفوضه أو يفوضهم المجلس ، من وقت لآخر ، لإصدار وإعتماد الصكوك تحت برنامج صكوك ميثاق، بما في ذلك إنشاء وتجديد شركات الأغراض الخاصة (SPVs) ، وانشاء وتجديد التعهدات والمتطلبات ذات العلاقة وتحديد حجم الإصدار وتاريخ وشروط الاكتتاب لكل إصدار شريطة ألا يتجاوز أي أصدار للصكوك تحت برنامج ميثاق مبلغ (500) مليون ريال عُماني أو ما يعادلها بالدولار الأمريكي ، وأن يتم الإكتتاب فيها خلال مدة لا تتجاوز خمس سنوات من تاريخ موافقة الجمعية العامة غير العادية لمساهمي البنك على تجديدها. يخضع أي إصدار للصكوك يتم طرحه ، من وقت لآخر ، كجزء من برنامج صكوك ميثاق لموافقة الجهات الرقابية والشرعية المعنية.
- (2) الموافقة على تعديل النظام الأساسي للبنك في ضوء قانون الشركات التجارية الجديد رقم (2019/18م). لا تكون التعديلات المقترحة نافذة إلا بعد موافقة الجهات الرقابية المعنية.

#### ثانياً: الجمعية العامة العادية السنوية:

- (1) دراسة تقرير مجلس الإدارة عن السنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2019م والموافقة عليه.
- (2) دراسة تقرير تنظيم وإدارة البنك عن السنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2019م والموافقة عليه.
- (3) دراسة تقرير قياس آداء مجلس الإدارة ولجان مجلس الإدارة عن السنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2019م والموافقة عليه.







- (4) دراسة تقرير مراقب الحسابات والموافقة على الميزانية العمومية وحساب الأرباح والخسائر عن السنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2019م.
- (5) إحاطة الجمعية العامة بتقرير هيئة الرقابة الشرعية لميثاق ، نافذة الخدمات المصرفية الإسلامية ، للسنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2019م .
- (6) إحاطة الجمعية العامة بالأرباح النقدية التي تم توزيعها على المساهمين بتاريخ 24 مارس 2020م وذلك بمقدار 35 بيسة للسهم الواحد.
- (7) إحاطة الجمعية العامة بالأسهم المجانية التي تم توزيعها على المساهمين بتاريخ 24 مارس 2020م وذلك بنسبة (5%) من رأس المال بمعدل (5 أسهم لكل 100 سهم) ، وترتب على هذا التوزيع زيادة عدد أسهم رأسمال البنك من (1,783,094,783) سهماً.
- (8) الموافقة على بدل حضور جلسات مجلس الإدارة واللجان المنبثقة عنه التي تقاضاها أعضاء مجلس الإدارة عن السنة المالية المنصرمة وتحديد مقدار البدل للسنة المالية الحالية.
- (9) دراسة مقترح توزيع مكافآت على أعضاء مجلس الإدارة بمبلغ -/122.200 ر.ع (مائة وأثنان وعشرون ألفاً ومئتا ريالاً عُمانياً) وذلك عن السنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2019م والموافقة عليه.
- (10) إحاطة الجمعية بالتعاملات التي أجراها البنك مع الأطراف ذوي العلاقة خلال السنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2019م.
- (11) دراسة التعاملات التي سيجريها البنك مع الأطراف ذوي العلاقة خلال السنة المالية التي ستنتهي في 31 ديسمبر 2020م.
- (12) إحاطة الجمعية العامة بالتبر عات التي تم صرفها خلال هذا العام للمساهمة في جهود مكافحة تفشي فيروس كورونا (كوفيد 19) وذلك بمبلغ مليون ريال عُماني.
- (13) تعيين مراقب حسابات البنك والمراقب الشرعي الخارجي "لميثاق"، نافذة الخدمات المصرفية الإسلامية، للسنة المالية التي ستنتهي في 31 ديسمبر 2020م وتحديد أتعابهم، وذلك رهناً بموافقات الجهات الرقابية المعنية على تعيينهم.

وفقاً للنظام الأساسي للبنك وضوابط إنعقاد الجمعيات العامة بإستخدام وسائل التقنية الحديثة الصادرة من الهيئة ، نود أن نلفت عنايتكم إلى الآتي:

1- يحق للشخص الإعتباري دون غيره تفويض شخص طبيعي لحضور إجتماع الجمعية العامة والتصويت نيابة عنه من خلال وسائل التقنية على أن يكون لهذا الشخص الطبيعي رقم مستثمر بشركة مسقط للمقاصة والإيداع.





2- يبدأ التصويت على أي من البنود المطروحة على جدول الأعمال قبل تاريخ إنعقاد الجمعية بمدة لا تزيد على ثلاثة أيام وحتى إنتهاء عملية التصويت في يوم الاجتماع ، وفي حالة تغيير رصيد المساهم بالزيادة أو النقصان فسيتم إلغاء عملية التصويت ، ويتعين عليه إعادة التصويت مرة أخرى في يوم إجتماع الجمعية.

في حالة وجود أية إستفسارات يرجى الإتصال بالفاضلة/ فاطمة بنت مال الله بن محمد اللواتي على الهاتف رقم (24768345) ، البريد الإلكتروني (fmallalah@bankmuscat.com).



أيمن بن حسن أمبوسعيدي أمين سر مجلس الإدارة





#### INVITATION

# For an Extraordinary General Meeting and an Annual Ordinary General Meeting of the Shareholders of the Bank

bank muscat "SAOG" takes pleasure in inviting all its shareholders to an Extraordinary General Meeting and an Annual Ordinary General Meeting at 5:00 p.m. on Tuesday, 19<sup>th</sup> May, 2020, through the electronic platform to hold the general meetings, which you can access via the Muscat Clearing and Depository's website (www.mcd.gov.om), and if the quorum is not met to hold this meeting, a second meeting will be held at 5:00 p.m. on Thursday, 21<sup>st</sup> May, 2020 through the above mentioned electronic platform, to consider and decide on the following Agenda:

## First: The Agenda for the Extraordinary General Meeting:

- 1. a. To approve the renewal of Meethaq Sukuk Program(s) (as approved at the extraordinary general meeting held by the Bank on 18<sup>th</sup> March, 2015) of up to RO. 500 million (or its equivalent in US Dollar currency) for the issuance of Sukuk in various tranches in the domestic and international markets through public subscription or private placement. The Sukuk tranches under Meethaq Sukuk Program(s) will be of different amounts, maturities, profit rates, issued on different dates with varying terms and conditions of subscription. The total amount of Sukuk issued under Meethaq Sukuk Program(s) shall not exceed RO. 500 million (or its equivalent in US Dollar).
  - b. To authorize the Board of Directors of the Bank, or such person or persons as delegated from time to time by the Board of Directors, to establish and approve Meethaq Sukuk Program(s) including formation and renewal of Special Purpose Vehicles (SPVs), establishing and renewing trusts and related requirements, issuance amount, date and terms of subscription of each issue, provided that the total amount of Sukuk issued shall not exceed RO. 500 million (or its equivalent in US Dollar currency). All Sukuk will be issued within 5 years from the date of the EGM approving the renewal of Meethaq Sukuk Program(s). Each new Sukuk issue shall be available for subscription only on obtaining the relevant requisite regulatory and Shari'a approvals.
- 2. Approve the amendments of the Articles of Association of the Bank in view of the new Commercial Companies Law no. (18/2019). The proposed amendments of the Articles of Association shall not, however, be effective and valid unless has been approved by the regulatory bodies.

# Second: The Agenda for the Annual Ordinary General Meeting:

1. To consider and approve the Report of the Board of Directors for the financial year ended  $31^{\rm st}$  December, 2019.







- 2. To consider and approve the Report on Corporate Governance for the financial year ended 31st December, 2019.
- To consider and approve the Board and its Committees Appraisal and Evaluation for the financial year ended 31<sup>st</sup> December, 2019.
- 4. To consider the Auditor's Report and approval of the Balance Sheet and Profit and Loss Accounts for the financial year ended 31<sup>st</sup> December, 2019.
- 5. To consider the report of the Shari'a Supervisory Board of Meethaq, the Islamic Banking window, for the financial year ended 31<sup>st</sup> December, 2019.
- 6. To notify the general meeting of the cash dividends distributed to the shareholders on 24<sup>th</sup> March, 2020, at a rate of 35 Baiza for each share.
- 7. To notify the general meeting of the distributed stock dividend to the shareholders on 24<sup>th</sup> March, 2020 at a rate of (5%) per share of the issued share capital of the Bank (being 5 bonus shares for each 100 shares), and this distribution resulted in an increase of the issued share capital of the Bank from (3,094,783,371) shares to (3,249,522,539) shares.
- 8. To consider and ratify the sitting fees for the Board of Directors and its committees' meetings for the financial year ended  $31^{\rm st}$  December, 2019 and fixing sitting fees for the current financial year.
- 9. To consider and approve the Board of Directors' remuneration of RO. 122,200/- for the financial year ended 31<sup>st</sup> December, 2019, as explained in annexure (9).
- 10. To consider the Related Party Transactions for transactions concluded during the financial year ended 31st December, 2019.
- 11. To consider and approve the Related Party Transactions that will be concluded during the financial year ending 31<sup>st</sup> December, 2020.
- 12. To notify the general meeting of donations spent during this year to contribute to the efforts to combat the outbreak of the Corona Virus (Covid 19) with an amount of RO. One million.
- 13. To appoint the statutory auditors for the Bank and the external independent Sharia auditors for Meethaq, the Islamic banking window of the Bank, for the financial year ending 31<sup>st</sup> December, 2020 and fixing their fees, subject to the applicable regulatory approvals.

In accordance with the Articles of Association of the Bank and the regulations for holding general meetings using modern technology issued by the Capital Market Authority, we would like to draw your attention to the following:

 A Juristic person, exclusively, has the right to delegate a natural person to attend the general meeting and vote on its behalf through the electronic platform, provided that this natural person has an investor number at Muscat Clearing and Depository Company.







2. Voting on any of the agenda items begins no more than three days before the date of the meeting until the end of the voting process during the meeting, in the event that the shareholder's shareholding balance is changed by increase or decrease, the voting process will be canceled, and he will have to vote again on the day of the meeting.

For any clarifications in respect of the agenda of the above meetings, please contact Ms. Fatma Malallah Mohamed Al Lawati, at the Secretariat to the Board of Directors, Tel. No. (24768345), Fax No. (24780062), E-mail (fmallalah@bankmuscat.com).

Ayman Ambusaidi

Secretary for the Board of Directors

